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Posiedzenie Rady Okręgu nr 13 Bydgoskie Przedmieście

wtorek, 10.01.2023

Lista obecności:

1. Maciej Stawiski, Przewodniczący

2. Anna Lamers, Zastępczyni Przewodniczącego

3. Katarzyna Krynicka-Szroeder, Sekretarz

4. Łukasz Broniszewski

5. Agata Malchrowicz

6. Aldona Mackiewicz

7. Małgorzata Kałdowska

8. Maria Pekasiewicz

9. Sylwester Jankowski

1. Przyjęcie protokołu głosowanie: za przez aklamację

2. Harmonogram spotkania: głosowanie wszyscy za (poza Aldoną, która na moment zniknęła)

Przyjęcie porządku obrad: głosowanie 8 za, 1 osoba nie głosowała

3. Sursum Corda - przedstawienie stowarzyszenia świadczącej darmową pomoc prawną dla 
mieszkńców Torunia. Prośba Stowarzyszenia o prezentację w mediach społecznościowych i kanałach 
naszej RO.

4. Protest RO okręgu Skarpa w sprawie likwidacji linii autobusowej nr 22, którego trasa przebiega 
m.in. wzdłuż granicy naszej RO. Czy nasza RO się dołącza.

A. Lamers - już wcześniej 22 funkcjonowało dziwnie i nielogicznie. Rubinkowo i Skarpa już teraz są 
odcięte od bezpośredniego dojazdu do Dworca Głównego.

M. Stawiski - kursy ą już zlikwidowane. Możemy przyłączyć się do protestu, domagać przywrócenia 
linii 22 i zwiększenia częstotliwości kursowania, plus dołączenie naszej opinii wypracowanej w 
ramach konsultacji społecznych.

Głosowanie nr 2: wszyscy za

A. Lamers - zrobić nasze spotkanie poświęcone komunikacji pieszej i światłom. Może na Forum Rad 
Okręgów też.

M. Stawiski - nasze w marcu można takie duże zrobić.

5. Inicjatywa uchwałodawcza rady Koalicji Obywatelskiej w sprawie zwiększenia budżetów RO do 3 
tys. zł. Z wcześniejsz 2 tys. 29.12.2022 pismo od M. Czyżniewskiego, że opisnia nasza do 18 stycznia.



K. KS Poprzeć, ale z głosem, że jest to absolutnie niewystarczające, śmieszne wręcz. Powinny zostać 
zniesione ograniczenia wydatkowania tylko na działalność integracyjną, przypominać też na każdym 
kroku, że Rady powinny mieć swoje budżety.

Ł. Broniszewski - inne rady mają po 10 tys.

Treść naszwgo stanowiska: w czacie. Głosowanie nr 3 za opinią - wszyscy za.

6. Relacja A. Malchrowicz o ul. Bydgoskiej i jej spotkaniu z Tomaszem Wieże. Przetarg został 
rozstrzygnięty na zrobienie projektu przebudowy ul. Bydgoskiej. Mają zrobić trzy koncepcje. 
Koncepcje te mają zostać przedstawione podczas konsultacji.

Agata chce przygotować nasze stanowisko. Wytyczne dla MZD, nasza narracja dla ul. Bydgoskiej.

Nasza RO chce być informowana, nawet jako adresat do wiadomości, o każdej planowanej wycince.

RO chce też żeby drzewa spróchniałe były wzmacniane od środka, żeby jeszcze żyły.

Prosimy o przedstawienie zgody konserwatora wojewódzkiego na wycinkę drzewa na zjeżzie z 
Kochanowskiego do Bydgoskiej.

Głosowanie nr 4 na drzewem: wszyscy za

Ł. Broniszewski - cały czas protestujmy przeciwko wymogowi i ograniczeniu zwoływania rad tylko w 
formie stacjonarnej lub hybrydowej.

M. Stawiski - możemy wystąpić z inicjatywą uchwałodawczą dla zmiany statutu dla naszej RO.

S. Jankowski - właśnie musimy o tym mówić głośno i wystąpić jako wszystkie rady, o zmianą statutów 
wszystkich rad.

7. Wykaz inwestycji lokalnych temat do dokończenia na kolejnej RO.

8. Formum Rad Okręgów - gdzie są dostępne protokoły i gdzie lista tematów proponowanych - link 
przesłany nam.

9. Targowisko miejskie i picie alkoholu. Cała przestrzeń targowiska wyłączona z handlu, bo nikt nie 
chce handlować przy pijakach, którzy zaanektowali cała przestrzeń na pijalnię. Straż Miejsca i policja 
nie interweniuje, zarządca targowiska nie interweniuje.

A. Mackiewicz - jest im potrzebna pomoc społeczna, streetworkerzy, stowarzyszenie Wędka.

Głosowanie w sprawie targowiska - zgłoszenia do 4 różnych podmiotów (Prezydent, Urbitor, Straż 
Miejska, MOPR). Głosowanie nr 5 - Wszyscy za.

10. Zgłoszenie mieszkańca w sprawie śmietników, głosowanie w sprawie wniosku o przeniesienie na 
tyły posesji (zarządzanej przez ZGM) - głosowanie nr 6 wszyscy za

11. Głosowanie nr 7 w sprawie przywrócenia koszy na śmieci: wszyscy za.

12. Inicjatywa M. Kałdowskiej organizacji koncertu charytatywnego Paraliż Band - prośba o honorowy 
patronat RO.



Ł. Broniszewski - niech to będzie patronat Prezydenta, Marszałka, nie organizacji społecznych. 
Zgłaszajmy konkretne wydarzenia, a nie cykle działań, bo nie jesteśmy w stanie ich monitorować, 
kontrolować każdego przypadku zróżnicowanego.

M. Stawiski - raczej nie będziemy dostawać później nie wiadomo ile próśb o taki patronat.

A. Lamers - patronat nad jakimś konkretnym wydarzeniem, nie nad zbiórkami.

A. Mackiewicz- wydarzenia kulturalne to coś konkretnego, co można poprzeć. Co do zbiórki też mam 
wątpliwości.

M. Stawiski - czyli tylko konkretne zbiórki na jasno określone cele. Wrócimy do tego 24 stycznia.

13. Sylwester prosił o udostęnienie

Głosowanie nr 8 w sprawie ulic zaplanowanych do odbetonowania: wszyscy za

14. Zaktywizowanie Central Parku, udostępnienie parkingu dla potrzeb mieszkańców - zarządzający 
Central Parkiem - jak zostanie wprowadzona strefa płatnego parkowania.

A. Lamers - problem działania instytucji Central Parku. Nie są gotowi współpracować z 
wynajmującymi, czy organizującymi tam wydarzania. Jest też problem z komunikacją do tego miejsca. 
Np. czekanie 40 min na tramwaj, żeby tam dojechać.Miasto samo sobie wyłącza te tereny. Obiekt 
powinien być otwarty, teren ogólnodostępny. Konieczny jest przeskok myślenia spółką zarządzającą 
tym miejscem. Targi już nie mają racji bytu w dobie zakupów internetowych.

Ł. Broniszewski - oddać miejsce dla działań organizacjom pozarządowym.

A. Malchrowić - udostępnić jako płatny parking dla mieszkańców i przy okazji ograniczyć parkowanie 
na Bydgoskim.

Ł. Broniszewski - upadających przedsiębiorcówna Bydgoskim jest wielu, nie skupiajmy się na jednej 
spółce

15. Problem zamykania Tor Toru i protest rodziców dzieci ćwiczących hokej.

Ł. Broniszewski - w jaki sposób pomagać wszystkim, a nie tylko tym grupom, które wpadły na pomysł 
poproszenia RO o pomoc.

Głosowanie nr 9 - nie zamykać, ale podnieść i wprowadzić pełnorynkowe opłaty: wszyscy za.

15. Zamknięcie posiedzenia.


